
                Gostynin, 20 maja 2016r. 
       
 
       Pan/i 
 

       ……………………………………….. 
 
 
 Zapraszam na XXI Sesję Rady Gminy Gostynin, która odbędzie się w dniu  

30 maja 2016r. o godz. 13.00 w Zespole Szkoły Podstawowej i Gimnazjum w Emilianowie. 

 

 

Porządek obrad; 

1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad, 

 - wnioski do porządku obrad. 

2. Interpelacje i zapytania radnych. 

3. Sprawozdanie Wójta z działalności za okres międzysesyjny i z realizacji uchwał Rady Gminy 

Gostynin. 

4. Informacja Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy dotycząca rynku pracy w szczególności 

bezrobocia w Gminie Gostynin. 

5. Informacja Dyrektora Gminnej Biblioteki Publicznej w Gostyninie z/s w Solcu o realizacji 

zadań statutowych w minionym roku. 

6. Informacja w sprawie oceny zasobów pomocy społecznej. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie: zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2015 rok: 

- odczytanie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wydania opinii o 

przedłożonych przez Wójta Gminy Gostynin sprawozdaniach z wykonania budżetu za 2015 

rok, wraz z informacja o stanie mienia jednostki samorządu terytorialnego i objaśnieniami, 

- dyskusja 

- głosowanie. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie: udzielenia/nieudzielenia Wójtowi Gminy Gostynin absolutorium 

z tytułu wykonania budżetu za 2015 rok: 

- odczytanie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Gostynin 

absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2015 rok, 

- odczytanie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wydania opinii o 

przedłożonym przez Komisję Rewizyjną Rady Gminy Gostynin wniosku w sprawie 

udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy, 

- dyskusja, 

- głosowanie. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie: przyjęcia sprawozdania z realizacji Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Narkomanii za rok 2015. 

10. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Budżetową Gminy Gostynin na 2016 rok. 



11. Podjęcie uchwały w sprawie: oceny aktualności studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Gostynin i miejscowych planów 

zagospodarowania przestrzennego obowiązujących na terenie gminy Gostynin. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie: wykupu działki nr 6/1 o pow. 0,0024 ha położonej w obrębie 

geodezyjnym Nowa Wieś gm. Gostynin, z przeznaczeniem n drogę gminną. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie: wykupu działek nr: 70/2, 359/71, 71, 358/72 i 72 o pow. łącznej 

0,4698 ha położonych na terenie wsi Strzałki gm. Gostynin z przeznaczeniem na publiczną 

drogę gminną. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie: wykupu działki nr 4/6 o pow. 0,0100 ha położonej na terenie 

wsi Stefanów gm. Gostynin z przeznaczeniem na cel publiczny. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie: wykupu działki nr 112/2 o pow. 0,0424 ha położonej na terenie 

wsi Antoninów gm. Gostynin z przeznaczeniem na publiczną drogę gminną. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany Uchwały Nr 87/XVII/2015 Rady Gminy Gostynin z dnia 

29 grudnia 2015r. w sprawie przyjęcia planów pracy stałych Komisji Rady Gminy Gostynin 

na 2016 rok. 

17. Informacja Przewodniczących komisji o realizacji wniosków komisji. 

18.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

19.  Przyjęcie protokołu, z poprzedniej sesji. 

20.  Sprawy różne i wolne wnioski. 

21.  Zakończenie obrad Sesji.  

 

 

       Przewodniczący Rady Gminy   

               Tomasz Bronisław Lewandowski 

 
 

Na podstawie art.25 ust.1 pkt 3 ustawy z 8 marca1990r. o samorządzie gminnym (tekst jedn. Dz. U. z 2016r., poz. 446) pracodawca 
obowiązany jest zwolnić radnego od pracy zawodowej w celu umożliwienia mu brania udziału w pracach organów gminy. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Protokół 

z obrad XXI Sesji Rady Gminy Gostynin, 

z dnia 30 maja 2016r. 

 

 

 

 

Stan Rady Gminy  - 15 radnych 

Obecnych  - 15 radnych  

Lista obecności radnych w załączeniu. 

Zaproszeni i goście w/g listy obecności. 

 

 

W sesji udział wzięli: 

1.Wójt Gminy – Edmund Zieliński 

2.Z-ca Wójta Gminy – Andrzej Szyszka 

3. Sekretarz Gminy – Marzena Bulińska 

4. Skarbnik Gminy – Partycja Rosa 

5. Prawnik - Konrad Wypych 

6. Kierownik RG – Eliza Starczewska 

7. Kierownik RRiG - Bożena Durma 

8. Kierownik SO – Krzysztof Czerwiński 

9. Kierownik R. Org. – Beata Balcerzak 

10. Pracownik GOPS – Tomasz Matusiak 

11. Prezes ZK – Paweł Czarnecki 

12. Dyrektor GCK – Krystyna Janiszewska 

13. Dyrektor GBP – Elżbieta Włodarczyk 

14. Z-ca Dyrektora PUP – Grażyna Witkowska 

 

Do punktu 1-go. 

Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.  

Otwarcia sesji o godz. 13.00 dokonał Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław 

Lewandowski. Powitał Radnych, Wójta Gminy, Z-cę Wójta, Sekretarza Gminy, Skarbnika Gminy, 

Prezesa ZK, Kierowników Referatów Urzędu Gminy, przedstawicieli poszczególnych referatów, 

Prawnika, Sołtysów oraz media i wszystkich obecnych.  

Na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność i rozpoczął obrady. 

 

Wójt: Szanowni Państwo chciałbym wnieść następujące dwie zmiany do porządku obrad, a 

mianowicie:  

1. Bezpośrednio po sprawozdaniu Wójta z działalności za okres międzysesyjny, chcielibyśmy 

wręczyć nagrodę Panu Patrykowi Ciechomskiemu. 

2. W punkcie 15a chciałbym wprowadzić, to jest na wniosek Państwa Radnych z Komisji, Apel 

Rady Gminy Gostynin do Rady Powiatowej Mazowieckiej Izby Rolniczej w Gostyninie o podjęcie 

działań w celu wprowadzenia na terenie Powiatu Gostynińskiego stanu klęski żywiołowej. 

Radny Piotr Piotrowski: ja chciałbym postawić wniosek o wycofanie z porządku obrad punktu 13 

„Podjęcie uchwały w sprawie: wykupu działek nr: 70/2, 359/71, 71, 358/72 i 72 o pow. łącznej 

0,4698 ha położonych na terenie wsi Strzałki gm. Gostynin z przeznaczeniem na publiczną drogę 

gminną”. Jest tutaj za duża cena wykupu tych działek.  

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: czyli jak gdyby zobowiązanie 

wynikałoby dla Pana Wójta, żeby jak gdyby ponegocjować jeszcze tę cenę? 

Radny Piotr Piotrowski: tak.  

Wójt: Szanowni Państwo, to jest miejscowość Strzałki, gdzie nabywaliśmy już też oczywiście 



działki pod cele drogowe, w zupełnie innej stawce, wyższej. 15zł/m2 w Strzałkach, to moim 

zdaniem nie jest wysoka cena i udało nam się ja wynegocjować, co nie znaczy, że takiej próby nie 

podejmiemy.  

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: pewnie tak, będzie trzeba 

spróbować. 

Ja myślę, że najpierw byśmy wprowadzili do porządku obrad wnioski Pana Wójta, kto jest za 

wprowadzeniem wniosków Pana Wójta, proszę o podniesienie ręki? 

Radni wnioski Pana Wójta do porządku obrad przyjęli 15 głosami za. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: wniosek Radnego Piotra 

Piotrowskiego, kto jest za wycofaniem z porządku obrad. Punktu 13, proszę o podniesienie ręki? 

Radni wniosek Radnego Piotrowskiego przyjęli 14 głosami za i 1 wstrzymującym się. 

Radni porządek obrad po zmianach przyjęli 15 głosami za. 

 

Do punktu 2-go.  

Interpelacje i zapytania radnych. 

 

Radny Marek Balcerzak zgłosił 1 interpelację:  

1.Panie Wójcie, ja już ten temat poruszałem na komisji, więc nie będę tutaj się rozwijał, ale 

oficjalnie zgłoszę w interpelacjach kwestię podniesienia opłaty za wywóz nieczystości przez 

przedsiębiorstwa do oczyszczalni w Gostyninie. Wielokrotnie jak omawialiśmy ten temat, gdy 

przyjmowaliśmy stawki, była poruszana ta kwestia, że jest to drogo, gdy ktoś jest podłączony, bo 

powiedzmy 7-8zł, wydawało się komuś drogo. Ja tylko informuję, że od pewnego czasu za 9m3 

wywozu ścieków, mieszkańcy gminy płacą 150zł. Dlatego miałem taką prośbę na komisji, dzisiaj 

również chcę tą prośbę powtórzyć, aby przeprowadzić negocjacje, żebyśmy po prostu byli 

traktowani, tak, jak mieszkańcy miasta. Żeby ta taryfa uległa zmniejszeniu, bo ja uważam, że jest to 

sztuczna cena, po to, żeby zarobić, natomiast nie ma odbicia w kosztach. A jeżeli dalej będzie z tym 

problem, to w dalszym ciągu apeluję o możliwość zlewania nieczystości do naszych oczyszczalni 

ścieków.  

 

Radny Piotr Piotrowski zgłosił 4 interpelacje: 

1. Panie Wójcie, chciałbym zgłosić ponownie wybudowanie zatoczki autobusowej w miejscowości 

Górki. Zgłaszałem to już kiedyś na sesji, w odpowiedzi na interpelacje, uzyskałem odpowiedź, że 

to należy do zarządcy drogi, a nie do gminy. Teraz tutaj jest Pan Sołtys z Górek Pierwszych, 

przedstawia pismo, że wystąpił z pismem do zarządcy tej drogi i zarządca powiedział, że taką 

zatoczkę ma prawo budować Urząd Gminy. Więc teraz nie wiem, prosiłbym o jakieś wyjaśnienie 

szersze w tym temacie. 

2.Jak daleko posunęły się drogi, czy w ogóle były podejmowane jakieś rozmowy z zarządem dróg 

w Górkach Drugich? Czy już Pan Wójt poczynił, jakieś spotkanie, rozmowy z Panem Starostą?  

3. Chciałbym zgłosić tablice informacyjne z miejscowością Zuzinów i z numerami domów. Tam 

dwie tablice należałoby wmontować, bo kurierzy, pogotowie nie wiedzą jak tam dojechać. 

4. W tamtym roku odzyskaliśmy swoją drogę gminną w miejscowości Zuzinów, na której rósł las. 

Po długich rozmowach z Panią Staniszewską, która nie godziła się na zamianę tych dróg, no jakoś, 

no musze tę zasługę sobie przypisać, ta Pani zgodziła się na, to, że Urząd Gminy przejmie tę drogę 

prawidłową, a odda tę działkę, na których była ta droga, na gruntach prywatnych. W zamian 

mieliśmy dać tej Pani darmowo sadzonki, w tym roku na wiosnę, sosny sadzonki. Przyszła wiosna, 

ta Pani zgłosiła się po te sadzonki do mnie, ja zgłosiłem się do Urzędu, prawdopodobnie, raczej nie 

prawdopodobnie, tylko na pewno te sadzonki, są nie załatwione, nie zamówione. No i ta Pani 

codziennie wydzwania do mnie, mówi, ty wziąłeś na swoja odpowiedzialność to i teraz jak będzie, 

jest maj? Dzwoniłem do nadleśnictwa tych sadzonek nie ma. No i teraz nie wiem, ta Pani rok 

czekała za sadzonkami, tych sadzonek nie ma. I proponowałbym, żeby może jakoś wyjść z twarzą, 

jako Urząd, no i przy okazji ja, to na tej działce, wynająć może, na koszt gminy pług i na przyszły 

rok, bo w tym roku już prawdopodobnie nie da się tego zrobić, i przeorać tę działkę i zasadzić te 



sadzonki, żeby jakoś wybrnąć z tej sytuacji, bo teraz ja sam zostałem w potrzasku. 

 

Radny Jerzy Węglewski zgłosił 5 interpelacji: 

1. Kanalizacja w Sokołowie, czy będzie wykonana w 2016 roku, w jakim zakresie i w jakim 

terminie? Czy możliwe jest wykonanie kanalizacji wraz z wymianą sieci wodociągowej, zgodnie  z 

projektem, który był zrobiony w 2009r., tak jak chcą tego mieszkańcy i Pan o tym wie, że 

mieszkańcy wyrażają wolę, żeby to wykonać w jednej inwestycji, nie tak jak jest planowane 

oddzielnie. I oczywiście jeszcze chciałem zapytać, jeżeli chodzi o tę sprawę kanalizacji, czy 

planowane środki, to tylko te 600.000zł, na ten rok i to będzie tylko wykonane, czy są jakieś 

wnioski złożone o dofinansowanie lub będą złożone wnioski. Po prostu wszystko w tej sprawie 

chciałbym uzyskać odpowiedź konkretną i szczegółową. 

2. Pozyskanie działki od Agencji Nieruchomości Rolnej z przeznaczeniem na boisko i plac zabaw 

w Sokołowie przy blokach, wiem, że tam złożone było pismo do Agencji Nieruchomości Rolnej, 

ale nie wiem, co w tej sprawie się dalej dzieje? Chciałbym uzyskać również na piśmie odpowiedź, 

czy jest szansa, bo wiadomo, że mamy zaplanowane środki z funduszu sołeckiego na ten cel i jeżeli 

nie można byłoby tego zrealizować w tym roku, ani nie byłoby szansy, no to wiadomo, że te środki 

trzeba byłoby przesunąć w funduszu sołeckim, na inny cel, na inne zadanie. 

3. Już wielokrotnie rozmawialiśmy, prosiłem o kruszarkę i miałem to obiecane kruszenie tego 

gruzu i kamieni w Osinach i w Jastrzębi. Chciałbym konkretnie wiedzieć, czy będzie to wykonane i 

kiedy? Tam jest około 1000ton materiału, wie Pan o co chodzi. 

4. Naprawa dróg gminnych w Jastrzębi i Osinach, konkretnie pierwsza sprawa, dotyczy tych trzech 

posesji za autostradą. Nie wiem, od 2-3 lat rozmawiamy o tym i tam jakoś nic nie można zrobić, nie 

wiem, czy nie ma woli, czy jest jakiś inny problem, proszę o wyjaśnienia? Druga sprawa 

wyrównanie dróg w Jastrzębi i w Osinach, głównie odcinków leśnych, o których wspominałem 

wielokrotnie od jesieni, to co zostało zepsute przez firmy pracujące w lesie, wywożące drewno. Też 

Pan obiecał, że jak nie nadleśnictwo, to ZK to wyrówna. Równiarka na Jastrzębi w zeszłym 

tygodniu była wyrównała kilometr drogi, a te najgorsze odcinki zostały pominięte, nie wiem, 

dlaczego? Proszę o odniesienie się. A jeżeli chodzi o Osiny, to w rejonie „glinianek”, tam są duże 

wyrwy w drogach, dziury, trzeba tam, nie wiem, czy materiału dowieźć, czy porządnie wyrównać. 

Tam jest nawierzchnia taka, gdzie można spokojnie równiarkę puścić tylko to trzeba zrobić bardzo 

dobrze. Za „gliniankami” tam dalej i tu od „glinianek”, ta droga poprzeczna. 

5. Ostatnia sprawa, jest też dosyć szeroka, ale konkretna. Chodzi o budowę sieci wodociągowej w 

Jastrzębi, o rozbudowę 400m, tzn. od autostrady, pod las tutaj do Pana Nastachowskiego. Pan 

Ernest Nastachowski kupił tam ten budynek 4 lata temu, wyremontował go. Od miesiąca już 

mieszka. Prowadzi hodowlę psów, około 20 psów rasowych ma, nie ma wody. Wybudował w tej 

chwili przydomową oczyszczalnię ścieków za własne środki, nie ma nawet wody, żeby wypełnić tę 

oczyszczalnię i jest też prośba, w imieniu Pana Nastachowskiego, żeby, nie wiem, czy ZK 

dostarczył jakimś beczkowozem na wypełnienie tej oczyszczalni, ponieważ tam trzeba wpuścić 

bakterie, żeby to działało. Taka jest potrzeba pilna i to w zasadzie od ręki. Teraz tutaj budowa tej 

sieci wodociągowej tych 400m, również Pan Nastachowski miał obiecane przez Pana Wójta w 

ubiegłym, roku, już się nawet cieszył, że w 2016r. będzie to wykonane, tak jak mówię od miesiąca 

się sprowadził, liczył na to, że będzie ten wodociąg, on przyłącze jest w stanie od ręki wykonać 

mówił, tam jest również drugie przyłącze u Państwa Raurowiczów pod lasem, czyli to będą dwa 

przyłącza. Myślę, że jest to sprawa bardzo pilna. Co się wiąże również z tą wodą, tutaj jest prośba 

Pana Ernesta Nastachowskiego, miał być na sesji, ale nie widzę go, może jeszcze dojedzie, w 

sprawach różnych może się jeszcze wypowie w tym temacie. Ten Pan nie ma wody, ma tą hodowlę 

psów, do celów domowych i gospodarczych przywozi wodę z Gostynina. Nie wiem, czy gmina jest 

zobowiązana dostarczać wodę pitną, jeżeli nie ma możliwości? Studnia niestety wyschła, nawet nie 

ma do prania wody. Chciałbym złożyć te interpelacje na piśmie i na wszystkie punkty poproszę o 

pisemną odpowiedź, szczegółowo, bo chcę po prostu mieszkańcom przedstawić, jaki jest stan 

spraw tych 5 kwestii.  

 



Radny Mirosław Nowacki zgłosił 2 interpelacje: 

1. Panie Wójcie, ja chciałbym się przypomnieć o tym chodniczku tam na parkingu przy szkole w 

Lucieniu, żeby może jakieś tam działania podjąć, bo tam jest tak krzywo, że dzieci się przewracają.  

2. Druga sprawa odnośnie tego ujścia wody z jeziora, co tam buło opuszczone, taka była tam 

zapora i jakiś czas temu zamknął ją Pan Pałczyński bodajże to opuścił, teraz wody ubywa, coraz 

bardziej, w rzece jest 20cm wody tylko. I raczej to nie sprzyjało temu, żeby wodę zatrzymać, teraz 

tylko odwrotnie, susza, łąki wysychają. Tam na końcu, tam ta tama jest opuszczona, powinna być 

podniesiona wtedy więcej wody by zostawało w rzece i jeziorze. Żeby zbadać tę sprawę, czy to jest 

dobrze, czy źle zrobione. 

 

Radna Jolanta Sulma zgłosiła 1 interpelacje:  

1.Ja chciałabym złożyć jedną, ale bardzo konkretną prośbę do Pana Wójta w sprawie dokończenia 

drogi Nowa Wieś-Sieraków, zostało tam 150m, tak jak wspominałam na komisji, przeznaczone 

zostały na to dwa fundusze sołeckie, nie wiem, czy zostawić te fundusze, czy prosić mieszkańców 

o ponowne spotkanie, żeby wypisać jednak z powrotem, tak jak było, gdyż dobrze byłoby 

zakończyć te 150m, żeby też śmiechu nie robić z naszej gminy, prawda? Także to jest prośba 

mieszkańców, jaki i moja oczywiście, no i w sumie też Pana Radnego Kołodziejskiego, który tę 

drogę dał do naprawy.  

 

Radna Ewa Michalska zgłosiła 1 interpelacje: 

1.Chciałam ponowić prośbę mieszkańców miejscowości Solec, o uprzątnięcie działki gminnej po 

zlewni mleka. To już kolejny raz, nie wiem, już od jakiego czasu na sesji proszę o to, ale chciałam 

konkretnie, jaki będzie termin uprzątnięcia tej działki, dlatego, że jest to obiekt, w którym 

spotykają się również młodzież, jest to na uboczu, żeby uniknąć jakiegoś nieszczęścia. Także 

bardzo bym prosiła o uprzątnięcie tej działki. 

 

Radny Stanisław Wasiński zgłosił 4 interpelacje:  

1. Ja w imieniu mieszkańców Kozic, Pani Sołtys zgłaszała, chodzi o tą drogę wojewódzką, tam ten 

rów jest wycięty, chodzi o ten chodnik, co jest położony, jest to strasznie zarośnięte, jest to droga 

wojewódzka prawdopodobnie i może gdzieś to zgłosić, żeby oni jakimś tam środkiem to opryskali, 

bo to strasznie brzydko wygląda. 

2. Uzupełnienie lamp w Polesiu.  

3. Dziękuję za porównanie wreszcie tych dróg na moim terenie. 

4. Jeszcze na Sałkach przy szkole jest straszne wysypisko śmieci. W sumie to już było zgłaszane 

kilka razy, ale praktycznie właścicielem tego nie wiadomo, kto jest, czy to jest bank, czy to jest.. W 

sumie, w tej chwili ten człowiek nie czuje się jako właściciel, bo mówi, że to jest bank. I chociaż po 

prostu uprzątnąć z tej bramy trochę, bo to tak strasznie, brzydko wygląda. 

 

Radna Marzena Staniszewska zgłosiła 2 interpelacje: 

1. Panie Wójcie, ja chciałam się zapytać, czy fundusz sołecki jest w tej chwili prowadzony, czy 

jeszcze nie? 

2. W związku z istniejącą suszą, ten odcinek drogi łączący powiat płocki od strony Soczewki, w 

lesie jest, po suszy powstała bardzo duża nieprzejezdność. Jeśli byłaby możliwość ze dwóch 

przyczep przywieźć gruzu i wysypać?  

Wójt: na naszej drodze, czy powiatowej? 

Radna Marzena Staniszewska: to jest droga gminna, od strony powiatu płockiego. 

 

Do punktu 3-go. 

Sprawozdanie Wójta z działalności za okres międzysesyjny i z realizacji uchwał Rady Gminy 

Gostynin przedstawił Wójt Gminy Edmund Zieliński. 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu.  

Wójt: zgodnie z uchwałą Rady, podjętą we wcześniejszym terminie, przysługuje mi takie prawo 



przyznania nagrody za szczególne osiągnięcia we współzawodnictwie sportowym. Wiemy, że tutaj 

Pan Patryk Ciechomski zanotował bardzo wysokie osiągnięcia, w związku z tym, przyznajemy 

Panu Patrykowi nagrodę pieniężną, życząc dalszych sukcesów oczywiście w swojej karierze 

sportowej, dziękują za to, że sławi Pan gminę Gostynin, jesteśmy z tego dumni, że nas Pan 

reprezentuje między innymi, bo w tej chwili już nie tylko Pan reprezentuje Polskę, ale również 

gminę Gostynin. Jesteśmy szczególnie z tego powodu zadowoleni. 

Pan Wójt i Pan Przewodniczący Rady Gminy pogratulowali i wręczyli nagrodę Panu Patrykowi 

Ciechomskiemu. 

Pan Patryk Ciechomski: chciałbym serdecznie podziękować Panu Wójtowi i wszystkim Radnym, 

naprawdę miło jest wywodzić się z takiej gminy, jak jest gmina Gostynin. Na te igrzyska się nie 

zakwalifikowałem, aczkolwiek będę walczył jeszcze o następne, za 4 lata, które będą w Tokio, 

także zobaczmy. Brakło mi teraz 112 punktów, zdobyłem 415 punktów, także bardzo mało 

zabrakło, żebym pojechał na te igrzyska do Rio de Janeiro. Dziękuję jeszcze raz właśnie za to 

wsparcie. Te pieniążki, które zostały mi przyznane, na pewno pójdą dalej na rozwój mojej kariery 

sportowej. To już nie po raz pierwszy zostałem wyróżniony. Także bardzo się cieszę, że jest coś 

takiego, że gmina wspiera i bardzo się cieszę i jeszcze raz serdecznie dziękuję.  

Wójt: może powie Pan kilka słów o dyscyplinie, która Pan uprawia? 

Pan Patryk Ciechomski: tzn. moja dyscyplina jest ciężka do trenowania, teraz właśnie miałem 

spotkanie z dziećmi, miałem bardzo dużo pytań, pytali się, jak to wszystko wygląda. Mówiłem, że 

zaczynałem w 2001r. w szkole podstawowej w Zwoleniu. Zaczynałem treningi swoje, gdzie 

miałem raz w tygodniu zajęcia, teraz tak się stało, że mam trzy razy dziennie, także bardzo dużo 

pracy pochłania tak, ale jeżeli są jakieś sukcesy i jakieś korzyści z tego, można właśnie rozsławiać 

swój klub, swój kraj, swoją gminę, to jest fajna sprawa, przeżyć taką karierę sportową. Może ona 

nie jest taka długa, bo wiadomo sportowcy w jakimś wieku muszą zakończyć tą swoją karierę 

sportową, do 35 roku życia przeważnie wszyscy trenują, więc ona długo nie trwa, ale przeżyć coś 

takiego, to jest piękna sprawa. Osiągnięcia moje sportowe, to najważniejsze dla mnie osiągnięcie, 

to teraz brązowy medal drużynowy Mistrzostw Europy z tego roku, z Kazania z Rosji, zdobyliśmy 

tam drużynowo, cała drużyną brązowy medal Mistrzostw Europy, gdzie wcześniej w historii nie 

było czegoś takiego. Dziewczyny zdobyły złoto, my zdobyliśmy brąz i to było takie bardzo fajne, 

bo wygraliśmy z bardzo mocnymi reprezentacjami, z Francuzami, z Niemcami, więc naprawdę jest 

się z czego cieszyć, jest się czym szczycić. Indywidualne osiągnięcia, tak jak mówiłem wcześniej, 

zabrakło mi 112 punktów. Zdobyłem teraz, w przeciągu ostatnich dwóch miesięcy trzy brązowe 

medale z Pucharów Świat Seniorów w Oberwarcie, w Bratysławie i w Pradze. Także naprawdę 

teraz moja forma poszła do góry, szkoda właśnie, że w tym roku, a nie wcześniej, bo kwalifikacje 

trwają dwa lata. W tym ostatnim roku zdobyłem 400 punktów, a w tym pierwszym roku zdobyłem 

tylko 12 punktów, więc myślę, że gdyby wcześniej przyszła ta forma, to Igrzyska były by w 

zasięgu. Także szkoda troszeczkę. Ale myślę, że nic straconego. 

Wójta: ale życzymy kolejnych.  

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: gratulujemy i życzymy sukcesów. 

Pan Patryk Ciechomski: dziękuję bardzo, miło było się z Państwem spotkać. Wszystkim życzę 

wszystkiego dobrego. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: jeszcze tak zapytam, bo tak 

gazetowo, to kiedyś tam czytałem, że takie niesprawiedliwości w judo są związane z wiekiem, 

gdzie tam w tych krajach rosyjskich, ten wiek jest tam trochę przekłamywany, jeżeli chodzi o 

przejście takiego… 

Pan Patryk Ciechomski: tak, tak, drukują różne paszporty. 

 

Do punktu 4-go. 

Informacja Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy dotycząca rynku pracy w szczególności 

bezrobocia w Gminie Gostynin. 

Z-ca Dyrektora PUP Grażyna Witkowska: przedstawiła informację, która stanowi załącznik do 

protokołu. 



Liczba bezrobotnych zarejestrowanych w Powiatowym Urzędzie Pracy w Gostyninie na koniec 

kwietnia 2016r. wynosiła 3330 osób. Na dzień dzisiejszy 3220, jak sprawdzałam rano, była ona 

mniejsza w stosunku do marca tego roku o 183 osoby. A rozpatrując analogicznie okres roku 

ubiegłego, liczba bezrobotnych zmniejszyła się o 413 osób. Stopa bezrobocia wynosiła, w naszym 

powiecie 19,4%, w porównaniu z krajem, jest to dość wysoka stopa bezrobocia, ponieważ w kraju, 

na koniec marca stopa bezrobocia wynosiła 10%.Jeżeli chodzi o Państwa gminę, to jest u Państwa 

zarejestrowanych 1043 osoby bezrobotnych i stanowi to 31,32% ogółu zarejestrowanych 

bezrobotnych. W porównaniu do grudnia ubiegłego roku liczba bezrobotnych zmniejszyła się o 45 

osób, natomiast w porównaniu do kwietnia 2015r. liczna bezrobotnych zmniejszyła się o 122 osób. 

Na koniec kwietnia, wśród bezrobotnych u Państwa było zarejestrowanych 514 kobiet tj. 49,28% 

zarejestrowanych bezrobotnych w Państwa Gminie. Liczba ta nieznacznie spadła, ponieważ na 

koniec roku wynosiła 559 kobiet zarejestrowanych. Z prawem do zasiłku  w ewidencji pozostaje 

161 osób tj. 15,44% ogółu bezrobotnych. W Państwa gminie zarejestrowanych jest również 37 osób 

bezrobotnych niepełnosprawnych, tutaj też zanotowaliśmy spadek o 3 osoby. Ważną cechą, która 

określa szanse bezrobotnych na pozyskanie pracy jest wykształcenie. W trudnej sytuacji na rynku 

pracy znajdują się osoby o niskich kwalifikacjach. Najwięcej osób zarejestrowanych, jako osoby 

bezrobotne posiadają wykształcenie gimnazjalne i poniżej oraz zasadnicze zawodowe, stanowią oni 

w Państwa gminie, aż 64,33% ogółu bezrobotnych. Jeżeli chodzi o bezrobotnych to również w 

trudnej sytuacji znajdują się osoby, które nie mają doświadczenia zawodowego i bezrobotni, którzy 

chcieliby podjąć pierwszą pracę oraz bezrobotni, którzy mają staż poniżej jednego roku, stanowią w 

Państwa gminie 188 osób tj. dość liczna grupa. Jedną z najbardziej niekorzystnych cech struktury 

bezrobocia jest długi czas oczekiwania na pracę. I tutaj w Państwa gminie, do jednego miesiąca na 

pracę oczekiwało 81 osób, od 1-3 miesięcy oczekiwało 122 osoby, od 3-6 miesięcy oczekiwało 160 

osób, od 6-12 miesięcy oczekiwało 178 osób, od 12-24 miesięcy oczekiwało 159 osób i powyżej 24 

miesięcy oczekiwało 343 osoby. Jeżeli chodzi o zadania w zakresie promocji zatrudnienia i 

łagodzenia skutków bezrobocia oraz aktywizacji lokalnego rynku pracy, wykonywane były one w 

Urzędzie Pracy w szczególności przez komórkę organizacyjną Centrum Aktywizacji Zawodowej. 

Urząd Pracy niezwłocznie po rejestracji bezrobotnego zobowiązany jest ustalić, dla każdego 

bezrobotnego profil, który zawiera właściwy, ze względu na jego potrzeby, zakres form pomocy. W 

2015r. doradcy klienta ustalili profile pomocy dla 3775 osób. Jeżeli chodzi o formy pomocy które 

wymagały zaangażowania środków finansowych to tutaj organizowaliśmy szkolenia, studia 

podyplomowe, prace interwencyjne, roboty publiczne, prace społecznie użyteczne, staże, bony 

stażowe, bony na zasiedlenie, jednorazowe środki na podjęcie działalności gospodarczej, 

wyposażenie lub doposażenie stanowiska pracy dla skierowanego bezrobotnego. Dodatkowo dla 

pracodawców i pracowników adresowane były środki z tzw. Krajowego Funduszu Szkoleniowego. 

Jeżeli chodzi o szkolenia, to w ubiegłym roku przeszkoliliśmy 35 osób, 8 osób pochodziło z 

Państwa gminy, z prac interwencyjnych skorzystało 64 osoby, 32 z Państwa gminy, z robót 

publicznych 67 osób, 21 z Państwa gminy. Podjęcie pracy poza miejscem zamieszkania w ramach 

bonu na zasiedlenie tutaj podpisaliśmy 41 umów, 5 dotyczyło bezrobotnych z Państwa gminy, ze 

stażu skorzystało 238 osób z Państwa gminy, z prac społecznie użytecznych 46 osób z Państwa 

gminy, z jednorazowych środków na podjęcie działalności gospodarczej 54 osoby z Państwa gminy, 

z wyposażenia lub doposażenia stanowiska pracy 31 osób z Państwa gminy. Ogółem w roku 

ubiegłym z Państwa gminy objęliśmy różnymi formami pomocy 435 osób. Zadania te 

realizowaliśmy w ramach środków, które pozyskaliśmy w ramach algorytmu i tak w ubiegłym roku 

w ramach tych środków mieliśmy prawie 6.800tys. zł. Dodatkowo pozyskaliśmy również środki w 

ramach programów unijnych, były to dwa programy. Jeden był to Program Operacyjny Wiedz, 

Edukacja, Rozwój, adresowany do osób młodych na kwotę 2.236.300zł i drugi program adresowany 

do osób starszych, głównie to 50+, była to kwota na realizację programu w ramach Regionalnego 

Programu Operacyjnego na kwotę 1.611.000zł. Ogółem wydatki na aktywizację osób bezrobotnych, 

były wyższe niż w roku 2014 o 1.577.023zł, tj. o 18,4%, w ramach tych środków objęto o 361 osób 

więcej niż w roku 2014. Jeżeli chodzi o rok ubiegły mieliśmy również środki w ramach tzw. 

Krajowego Funduszu Szkoleniowego na rzecz kształcenia ustawicznego pracowników i 



pracodawców. Wydatki na ten cel dodatkowo wynosiły 195.118zł, a kształceniem ustawicznym 

objęto 343 osoby. Wydatki w ramach KFS w 2015r. były większe w porównaniu do 2014r. o 

163.127zł, a działaniami w ramach KFS objęto o 331 osób więcej niż w 2014r. Jeżeli chodzi o rok 

bieżący, to w roku 2016 na łagodzenie skutków bezrobocia i aktywizację zawodową osób 

bezrobotnych w naszym powiecie otrzymaliśmy w ramach algorytmu 4.906.400zł, są to środki 

adresowane do wszystkich bezrobotnych, dodatkowo w ramach Programu Operacyjnego Wiedza, 

Edukacja, Rozwój pozyskaliśmy środki w kwocie 2.329.312zł i w ramach Regionalnego Programu 

Operacyjnego 1.278.259zł. to jest razem 8.514tys.zł. Dodatkowo otrzymaliśmy środki dla osób do 

30 roku życia tutaj refundacja jest przez 12 miesięcy jest to kwota 1.715.600zł i w ramach 

Krajowego Funduszu Szkoleniowego 250tys. zł. I mogę powiedzieć, że wystąpiliśmy o dodatkowe 

środki z rezerwy również z tego Krajowego Funduszu Szkoleniowego w kwocie 200tys. zł, również 

żeśmy ja otrzymali. Dzisiaj rusza nabór, a więc na ten rok będzie to 450tys. zł. Ogółem na ten rok 

bardzo duża kwota wszystkich środków, 10.679.600zł. Jest to bardzo dużo.   

Radny Marek Kołodziejski: a efekt jaki jest? 

Z-ca Dyrektora PUP Grażyna Witkowska: efekt myślę, że nie jest taki zły, dlatego, że w naszym 

województwie mazowieckim, jeżeli chodzi o efektywność zatrudnienia, to zajęliśmy 5 miejsce, 

wśród wszystkich Urzędów Pracy, więc chyba nie jest to zły efekt. Ponad 80% osób znajduje 

chociażby krótkie zatrudnienie.  Jest dużo nowych form, w tamtym roku doszły nowe, w tym roku 

również. 

Radni informację przyjęli do wiadomości. 

 

Do punktu 5-go. 

Informacja Dyrektora Gminnej Biblioteki Publicznej w Gostyninie z/s w Solcu o realizacji zadań 

statutowych w minionym roku. 

Dyrektor GBP Elżbieta Włodarczyk przedstawiła informację, która stanowi załącznik do protokołu. 

W 2015 roku zakupiono dla placówek bibliotecznych 568 woluminów, w tym ze środków 

organizatora 135 książek, na to wchodziło też ten ryczałt wydawnictwa Tuliszków – 3 książki za 

1złotych. Z dotacji Biblioteki Narodowej 433 książki, w formie daru z Urzędu Gminy Gostynin 48 

woluminów, przekazano z Biblioteki Miejskiej w Gostyninie 12 książek (lektury), w ramach 

programu „Czytam sobie w Bibliotece” z Wydawnictwa Egmont 9 pozycji dla dzieci oraz dar z 

Wydawnictwa T.2 6 książek dla dzieci. Wycofano z bibliotek 1196 woluminów jako selekcja, 

zalecenie Biblioteki Wojewódzkiej w Warszawie. Dlaczego wycofujemy? Był czas, że łączono 

biblioteki szkolne z publicznymi i bardzo dużo książek, po prostu dawano wszystko co było, one są 

już nieaktualne i niepotrzebne i po prostu co roku są powoli wycofywane. Z resztą jak była Komisja 

to nam to zalecili. Liczba czytelników na koniec roku 2015 wyniosła 1427 osób. Liczba 

czytelników na 100 mieszkańców 11,67%. Liczba wypożyczeń 16422 woluminy. Liczba 

wypożyczeń ogółem na 100 mieszkańców 143,29%. Liczba zakupionych książek na 100 

mieszkańców 4,64 woluminy. Dotacje z, zewnątrz 8.000zł – Ministerstwo Kultury i Dziedzictwa 

Narodowego (książki), 2270,81zł Fundacja Orange. W 2015 roku wymieniona została tablica 

informacyjna na budynku Filii Bibliotecznej w Lucieniu. Na prośbę Biblioteki, Urząd Gminy w 

Gostyninie, zlecił naprawę dachu placówki, magazynu na opał i wymianę rynien. Bardzo dziękuję. 

W bibliotekach przeprowadzono lekcje biblioteczne, konkursy czytelnicze i plastyczne dla dzieci, 

kiermasze książek oraz w ramach programu „Czytam sobie w Bibliotece” Biblioteka Gminna 

znalazła się na mapie czytelniczej kraju. Chciałam powiedzieć, że w sumie jedyni w powiecie 

mamy zwyżkę, ale może dlatego, że jest to przy szkołach. Mamy zwyżkę czytelników w 

porównaniu z całym powiatem. Wszędzie są spadki, w każdym razie też, najwięcej jest dla dzieci i 

młodzieży wypożyczeń. Teraz jak przyjechałam spojrzałam tylko u siebie i jakaś dziwna tendencja 

się zaczęła, bo to było za kwiecień i na raz ja mam większą ilość wypożyczeń, ale dla dorosłych. 

Nie wiem, jak będzie pod koniec roku! Może dlatego, że po prostu dzieci i młodzież biorą dla 

swoich seniorów i nie tylko, no dla mamy, koleżanki itd. Co będzie dalej zobaczymy. 

Informacja była omawiana na Komisji Oświaty i została przez Komisję przyjęta. 

 



Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: niech czytelników będzie jak 

najwięcej. 

Dyrektor GBP Elżbieta Włodarczyk: to jest zmienne. Wszystkie biblioteki zwróciły się do mnie, o 

to co jest potrzebne. 

Radni informację przyjęli do wiadomości. 

 

Do punktu 6-go. 

Informacja w sprawie oceny zasobów pomocy społecznej. 

Informacja była omawiana na Komisji Oświaty i została przez Komisję przyjęta. 

Pracownik GOPS Tomasz Matusiak przedstawił informację, która stanowi załącznik do protokołu. 

Chciałem nadmienić, że w dniu 26 kwietnia Pani Kierownik przedstawiła na Komisji ta ocenę 

zasobów pomocy społecznej, więc nie wiem, czy jest sens żebym to powielał, natomiast można 

powiedzieć w kilku zdaniach podsumowując to. Podsumowując ten rok 2015 w porównaniu z 

rokiem 2014, liczba osób korzystających z pomocy społecznej spadła, nieznacznie, jest to spadek 

około 5-10%, natomiast kwota świadczeń udzielanych wzrosła, te kwoty są różne, ale.. My, jako 

OPS jesteśmy do tego zobligowani poprzez różne rozporządzenia. I dlatego te kwoty są wyższe w 

2015 roku w porównaniu z rokiem 2014. To dotyczy świadczeń udzielanych z pomocy społecznej. 

Natomiast jeżeli chodzi tutaj o drugi dział, dział świadczeń zasiłków rodzinnych i funduszu, czyli 

mój dział, w którym pracuję, jest tam spadek osób korzystających z tej formy pomocy. W roku 2014 

korzystało więcej osób, niż w 2015 roku, natomiast kwoty wypłaconych świadczeń są wyższe ze 

względu na wzrost świadczeń. Teraz mamy rządowy program do realizacji, ale to będzie pewnie w 

przyszłym roku, na pewno będzie o nim mowa o 500plus. Próbujemy sobie z tym jakoś poradzić. 

Radna Ewa Michalska: ja chciałam tylko przekazać, że ta ocenę zasobów pomocy społecznej Pani 

Kierownik GOPS-u przedstawiła nam 26 kwietnia, odbyła się wtedy Komisja Zdrowia, Pomocy 

Społecznej, Oświaty, Kultury i Spraw Mieszkaniowych i została pozytywnie zaopiniowana.  

Radna Marzena Staniszewska: czy decyzje już zostały wydane na 500plus? 

Pracownik GOPS Tomasz Matusiak: na 500 plus, tak już zostały wydane. W pierwszych 10 dniach 

wpłynęło około 400 wniosków, czyli do dnia 10 kwietnia, wpłynęło około 400 wniosków, z tym się 

już uporaliśmy, tak, czyli dla tych około 400 osób wydaliśmy już te decyzje, natomiast te osoby, 

które złożyły po 10 kwietnia, cały czas działamy. Powiedzmy do 15 kwietnia, zgłosiło się do nas 

około 500 osób i to jest myślę, że jest to połowa osób uprawnionych. Także w tych pierwszych 

dwóch tygodniach był bardzo duży nawał i fizyczną jest niemożliwością, żebyśmy to wszystko 

przerobili na raz. 

Radna Marzena Staniszewska: to jest według kolejności? 

Pracownik GOPS Tomasz Matusiak: tak to jest według kolejności złożonych wniosków wydajemy 

decyzje, także nie pominiemy nikogo, natomiast nie jest tak, że ten co złożył później dostaje 

wcześniej niż osoby, które złożyły wcześniej. Dla osób, które złożyły do 8 kwietnia, zostały 

wypłacone już wszystkie świadczenia. 

Radny Szymon Szczypawka: czyli około 1000 szacowanych jest osób? 

Pracownik GOPS Tomasz Matusiak: tak około 1000-1200 osób, bo ta liczba jest zmienna, gdyż 

szacowaliśmy najpierw to na podstawie wypłaconych zasiłków rodzinnych za rok poprzedni i teraz 

na bieżąco. Okazało się, że oszacowaliśmy tam około 1000 osób. Tylko osoby, które przychodzą na 

program 500plus, nie składały na zasiłek rodzinny, wcześniej. Argument jest taki, nie chciało mi się 

przyjść po te pieniądze. Natomiast teraz się okazuje, że te osoby się kwalifikują i do zasiłku 

rodzinnego i do 500plus i składają i tutaj i tutaj. Dlatego tak, jak Pan Wójt przedkładał to 

sprawozdanie w miesiącu kwietniu i maju zgłosiło się do nas 98 nowych osób. Czyli jest to bardzo 

dużo. Jest to dość dużo w porównaniu z tym, że ponad 700 osób jest uprawnionych, a teraz przyszło 

100 nowych.  

Radna Ewa Michalska: z całego terenu gminy. 

Pracownik GOPS Tomasz Matusiak: z terenu gminy, ale chodzi o to, że te osoby nigdy nie były 

uprawnione, nigdy się nie ubiegały, a są.. 

Radna Ewa Michalska: nie musiały się ubiegać. 



Pracownik GOPS Tomasz Matusiak: nie musiały się ubiegać, ale miały takie prawo. Nie skorzystały 

z takiego prawa, jakie im przysługiwało.  

Radni informację przyjęli do wiadomości. 

(Radna Elżbieta Tyszkiewicz opuściła salę posiedzenia). 

 

Do punktu 7-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały w 

sprawie: zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2015 rok: 

 

- odczytanie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wydania opinii o 

przedłożonych przez Wójta Gminy Gostynin sprawozdaniach z wykonania budżetu za 2015 

rok, wraz z informacją o stanie mienia jednostki samorządu terytorialnego i objaśnieniami, 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał uchwałę Nr Pł.129.2016 

Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 25 kwietnia 2016 roku 

w sprawie wydania opinii o przedłożonych przez Wójta Gminy Gostynin sprawozdaniach z 

wykonania budżetu za 2015 rok. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

- dyskusja, 

Dyskusji nie było. 

 

- głosowanie. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.  Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 112/XXI/2016 została przyjęta 14 głosami za i stanowi załącznik do protokołu.  

Radnych obecnych w głosowaniu było 14. 

 

Do punktu 8-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały w 

sprawie: udzielenia/nieudzielenia Wójtowi Gminy Gostynin absolutorium z tytułu wykonania 

budżetu za 2015 rok: 

- odczytanie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Gostynin 

absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2015 rok, 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał wniosek Komisji 

Rewizyjnej Rady Gminy Gostynin, z dnia 6 maja 2016 roku w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy 

Gostynin absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2015r. 

Wniosek Komisji Rewizyjnej stanowi załącznik do protokołu. 

 

- odczytanie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wydania opinii o 

przedłożonym przez Komisję Rewizyjną Rady Gminy Gostynin wniosku w sprawie udzielenia 

absolutorium Wójtowi Gminy, 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał uchwałę Nr Pł.162.2016 

Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 11 maja 2016 roku w 

sprawie wydania opinii o przedłużonym przez Komisję Rewizyjną Rady Gminy Gostynin wniosku 

w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

- dyskusja, 

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: proszę Państwa kilka słów podsumowujących rok 2015 i 

wykonanie, mogę z czystą świadomością stwierdzić, że nie należał ten rok do łatwych. Wymagał on 

od nas od Państwa wielu decyzji, za równo po stronie dochodowej i stronie wydatkowej. Robiliśmy 

to w sposób jak najbardziej racjonalny, ze szczególna dbałością o budżet gminy, czego efektem i 

wynikiem jest dodatni wynik finansowy drugi rok z kolei z tendencją wzrostową. Przypomnę, 



nadwyżka budżetowa za rok 2015, to 530.619,29zł. Tendencja wzrostowa budżetu, to przede 

wszystkim wzrost wielu dochodów z tytułu podatku dochodowego od osób fizycznych, podatku 

dochodowego od osób prawnych. Co przedkłada się oczywiście na zamożność naszych 

mieszkańców i to, że chcą płacić podatki w miejscu swojego zamieszkania. Jeśli chodzi o dochody 

właśnie, mam tutaj na myśli wszelkie rodzaje podatków i opłat lokalnych poziom ich również został 

utrzymany na poziomie roku 2014, co świadczy o tym, że, jeśli chodzi o te należności również tutaj 

nie ma tendencji spadkowej. Dochody rosły praktycznie proporcjonalnie w stosunku do wydatków, 

stąd tez udało nam się osiągnąć dodatni wynik finansowy. Dług gminy Gostynin na dzień 31 

grudnia 2015 roku wynosi 4.335.231,50zł, co oznacza spadek w stosunku do roku ubiegłego o 

ponad 16% i jest on również niższy od roku 2011, 2013, 2014. Bezpośrednie przełożenie również 

na wynik finansowy, nie tylko miało zadłużenie, ale również niższe koszty obsługi tego zadłużenia, 

w stosunku do lat ubiegłych, niższe zobowiązania finansowe, które w przeciągu praktycznie trzech 

lat zmniejszyły się o kwotę ponad 500tys. zł, które obciążają budżety nowego roku. Także to jest 

efektem dodatniego wyniku finansowego, jak również brak przez gminę Gostynin zobowiązań 

wymagalnych na koniec roku. Największy udział oczywiście w stronie wydatkowej naszego 

budżetu mają zadania związane z oświata i wychowaniem ponad 46% całego budżetu zostaje 

przeznaczone na te zadania, kolejne 20% to pomoc społeczna, 10% to administracja publiczna, 

ponad 9% transport i łączność i wszelkie pozostałe działania, tj. wartość od 2% niżej mając na myśli 

bezpieczeństwo publiczne i ochronę przeciwpożarową, rolnictwo i łowiectwo, gospodarkę 

mieszkaniową, kulturę fizyczną i sport, gospodarkę komunalną i ochronę środowiska, jak również 

kulturę i ochronę dziedzictwa narodowego. Budżet po stronie wydatkowej opiewał wiele zadań, za 

równo inwestycyjnych, o których wspomni Pan Wójt, jak również innych zadań dotyczących 

bieżącej eksploatacji, poprawy infrastruktury, a wszystko w celu zaspokajania zbiorowych potrzeb 

mieszkańców. Jeśli chodzi o strukturę wydatków, zadania zlecone w naszym budżecie, to niecałe 

20%, pozostałe 80% są to zadania własne. Jeżeli chodzi o strukturę dochodową, to ponad 46% 

naszego budżetu stanowią subwencje, około 20% dotacje i pozostałe środki, są to środki z 

dochodów własnych. Wiele zadań zrealizowanych w naszym budżecie, zadań inwestycyjnych 

dotyczących kontynuacji programu „Moja Przyszłość”, „Modernizacji Oddziałów Przedszkolnych” 

w szkołach podstawowych Jak również tych o charakterze zadań własnych nie obligatoryjnych, o 

których warto wspomnieć, to chociażby zadania z zakresu ochrony zdrowia, tj. realizacja wspólnie z 

Miastem Gostynin programu dotyczącego szczepienia dziewczyn w wieku gimnazjalnym 

przeciwko „Raka szyjki macicy”, ponad 32tys. zł wydatkowane na cel. Wiele dotacji dla jednostek 

spoza sektora publicznego o różnym charakterze i rozwijanie prawidłowych postaw w zakresie 

sportu i kultury fizycznej. 38tys. zł dotacji dla Klubu Sportowego „Błyskawica” , 7tys. zł dla Klubu 

Siatkarzy w Lucieniu, to dotacja dla Marszałka na realizację dwóch projektów wspomagających 

tutaj usługi administracji około 36tys. zł wydatkowania na ten cel, jak również, uhonorowania 

dwóch nauczycieli dotyczące rozwoju sportu i promowania zdrowego stylu życia na terenie gminy 

Gostynin, przypomnę Pan Łukasz Flejszer i Pan Tomasz Kołodziejski, taka nagrodę z budżetu 

otrzymali. Wiele zadań o charakterze własnym, które realizujemy i zawsze staramy się zrobić, ze 

szczególną starannością. Wynik finansowy uważam za bardzo dobry. Kondycję finansową gminy 

również, jeszcze lepszą niż wynik finansowy. To prognozuje dobrymi prognozami na kolejne lata, 

jeśli chodzi o uchwalanie budżetów. Osiągając takie wskaźniki na pewno Rada Gminy nie będzie 

miała problemów by uchwalać budżety na kolejne lata, co też zasługuje, uważam, na uwagę, to, to, 

że nie maleje nam wskaźnik inwestowania środków, czyli ta różnica między dochodami bieżącymi, 

a wydatkami bieżącymi, utrzymuje się na podobnym poziomie. Udział wydatków inwestycyjnych w 

stosunku do wydatków ogółem w ubiegłym roku wyniósł 11,69%, w poprzednim roku było to 

9,48%. Jeśli chodzi o wydatki bieżące, to udało się powstrzymać wzrost wydatków oświatowych, 

natomiast w innych działach odnotowaliśmy nieznaczne wzrosty, w przypadku pomocy społecznej, 

jest to związane ze zwiększonymi opłatami dotyczącymi pobytu dzieci w placówkach 

opiekuńczych, jak również Domy Pomocy Społecznej, tutaj akurat była tendencja spadkowa w 

stosunku do roku ubiegłego, nie mniej jednak są to ogromne środki. Nie całe 4mln. zł dopłacamy z 

własnych środków do oświaty. Ponad 1.600tys. zł do zadań z pomocy społecznej. Podsumowując, 



chciałabym podziękować Państwu za współpracę, za to, że wyniki i wszelkie działania 

podejmowane są naszym wspólnym sukcesem. 

Wójt: Szanowni Państwo, ja też chciałem podsumować wykonanie budżetu roku 2015. Zaliczam to 

wykonanie budżetu do udanych, do sukcesów, może nie na takich, jakby społeczeństwo generalnie 

oczekiwało, bo oczywiście apetyty i oczekiwania są dużo większe, nie mniej jednak przy tych 

trudnościach finansowych życia codziennego, ustawicznym niedostatku środków na oświatę, coraz 

większym udziałem własnym w pomocy społecznej, utrzymanie pensjonariuszy w DPS. 

Utrzymanie psów i wiele, wiele innych zadań, które realizujemy, na które wydajemy potężne środki, 

udało nam się też wygospodarować bardzo dużo środków, uważam, na inwestycje, kwota 

3.984.087zł wydatkowana na inwestycje w roku 2015, sama za siebie mówi. Z tego na zadania 

jednoroczne, czyli w roku 2015 wydaliśmy 3.766.582zł. Duży bardzo postęp jeżeli chodzi o drogi, 

w 2015 roku, to zwróćcie Państwo uwagę, że przeznaczyliśmy na drogi, na modernizację, nie 

mówię już o bieżącym utrzymaniu, tylko mówię o samej modernizacji 2.375.748zł. Warto też 

zauważyć, że na te 3.766.582zł przeznaczone na inwestycje te jednoroczne, 2.372.498zł, udało się 

wygospodarować ze środków własnych, posiłkowaliśmy się tylko 1.070tys. zł kredytów i pożyczek 

na zadania inwestycyjne, to było w planie, a zaciągnęliśmy tylko 400tys. zł.. Znaczący postęp, jeśli 

chodzi o drogi, to co wspominałem już 2.375.748zł, z tego własnych środków 1.455tys.zł w planie. 

Oczywiście realizujemy też inne zadania inwestycyjne, bo znamy potrzeby, bo to nie tylko drogi, 

ale to są i zadania z zakresu wodociągów i kanalizacji, tutaj też 489tys. zł przeznaczyliśmy na takie 

zadania. No i gro zadań drobniejszych, tj. w zakresie budynków gminnych 262.106zł, 28tys. zł 

przeznaczyliśmy na działania inwestycyjne w OSP, zakup samochodu używanego dla OSP w 

Sokołowie i zakup garażu dla OSP w Kazimierzowie. Pamiętacie, też Państwo ten autobus, który 

kupiliśmy w ubiegłym roku, bardzo on jest komfortowy i wygodny, dzieci sobie chwalą warunki, w 

jakich w tej chwili są dowożone do szkoły. I wiele innych, drobnych zadań inwestycyjnych w 

szkołach, to są przeważnie organizacje placów zabaw w różnych zakresach, od budowy nowych, 

bądź doposażenie już istniejących. Także zaliczam rok 2015 do lat ważnych, istotnych, jeśli chodzi 

o sprawy inwestycyjne w gminie Gostynin. Bardzo dziękuję całemu zespołowi pracowników 

wszystkich jednostek organizacyjnych gminy, przede wszystkim Urzędu za zaangażowane, Państwu 

Radnym oczywiście za trafne decyzje,  Sołtysom oczywiście za prace w terenie, bezpośrednio, 

gdzie są wykonywane i fundusze sołeckie i inwestycje, też oczywiście Wasze cenne uwagi zawsze 

bierzmy sobie głęboko do serca. Bardzo dziękuję. Też dziękuję Państwu Radnym za trafne decyzje. 

Absolutorium udzielone mnie będzie jednocześnie absolutorium dla całego zespołu 

zaangażowanego w realizację inwestycji i nie tylko inwestycji, ale całego budżetu roku 2015.  

 

- głosowanie. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały w 

sprawie: udzielenia Wójtowi Gminy Gostynin absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2015 

rok. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały wykonanie budżetu za 2015 rok. 

Uchwała nr 113/XXI/2016 została przyjęta 14 głosami za i stanowi załącznik do protokołu.  

Radnych obecnych w głosowaniu było 14. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: gratuluję Panie Wójcie. 

Wójt: dziękuję Państwu za udzielenie absolutorium. Tak, jak mówię, oczywiście postaramy się rok 

2016 równie wzorowo, bądź jeszcze lepiej wykonać. Będziemy chcieli iść w tym kierunku, żeby 

środki na inwestycje wygospodarować coraz większe. Jak już powiedziałem, udzielone mnie 

absolutorium jest jednocześnie absolutorium dla wszystkich pracowników Urzędu i jednostek 

podległych. Jeszcze raz bardzo Państwu, Kierownikom i Pracownikom dziękuję za wasze 

zaangażowanie, za codzienną pracę. 

Sekretarz Gminy Marzena Bulińska i Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław 

Lewandowski wręczyli kwiaty Panu Wójtowi. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski ogłosił 15 minutową przerwę. 



Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski wznowił obrad po 15 minutowej 

przerwie. 

 

Do punktu 9-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały w 

sprawie: przyjęcia sprawozdania z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Narkomanii za rok 2015. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 114/XXI/2016 została przyjęta 11 głosami za i stanowi załącznik do protokołu. 

(Radny Piotr Piotrowski, Radny Zbigniew Osmałek i Radny Stanisław Wasiński nie wrócili na salę 

posiedzenia po przerwie). 

 

Do punktu 10-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 

zmieniającej uchwałę Budżetową Gminy Gostynin na 2016 rok. 

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: prosiłaby, żeby.., bo Państwo Radni z Klubu złożyli wniosek 

zdejmujący z porządku obrad uchwałę dotycząca wykupu nieruchomości w miejscowości Strzałki, 

ta uchwała ma odzwierciedlenie również w uchwale zmieniającej budżet, więc bardzo bym prosiła, 

żeby również w przypadku tej uchwały złożyć wniosek, żeby te zmiany z budżetu, jak gdyby cofnąć 

do wersji zabezpieczenia środków nie na wydatki majątkowe, a na wydatki związane z karą i 

odszkodowaniami dla osób fizycznych, bo zdjęcie tej uchwały z porządku obrad, tej dotyczącej 

wykupu, skutkuje również zmianami wprowadzenia do budżetu. Chciałabym również, jako 

mieszkanka gminy Gostynin powiedzieć, że jest mi z tego powodu bardzo przykro, że w tak różny 

sposób traktuje się mieszkańców gminy Gostynin, jeśli chodzi o wykupy. Państwo podważyliście 

wykup gruntu w miejscowości Strzałki, tylko i wyłącznie, nadmieniam, że w budżecie są jeszcze 

inne wykupy dotyczące nieruchomości we wsi Stefanów, Antoninów, Nowa Wieś, nikt z Państwa 

Radnych co do wyceny i kwot za te wykupy, jak gdyby nie miał uwag. Ja bym apelowała z tego 

miejsca, jako mieszkaniec, nie jako skarbnik, żeby nie różnicować mieszkańców w odniesieniu do 

pełnienia przez nich funkcji, tutaj głównie uwaga do Radnego z tego terenu Pana Stanisława 

Wasińskiego, Pan na pewno lepiej się orientuje, jakie są ceny nieruchomości na Strzałkach. 

Wielokrotnie kwestionował Pan wykup w przypadku sprzedaży, że to były, akurat dotyczyło się to 

innej sytuacji, za niskie stawki uzyskane z dochodu, więc nie rozumie dlaczego tutaj podnosi się 

kwestię złej wyceny, skoro wycena rzeczoznawcy dotyczyła dużo większej wartości i myślę, że 

Urząd zrobił wszystko, żeby wynegocjować jak najniższą cenę. Rozumie, że nie sam fakt wyceny, 

jak gdyby za tym faktem zdecydował, a bardziej to, iż moja działka graniczy bezpośrednio z tą 

drogą publiczną, nie mnie jednak podkreślam, że jestem mieszkanką gminy i chciałabym również 

być traktowana, tak samo jak wszyscy inni mieszkańcy. Ja 30 sierpnia 2015r. złożyłam wniosek o 

wykup przez Pana, który sąsiaduje z moją działką, do gminy pod drogę publiczną. Proces negocjacji 

trwał praktycznie o niemal, że za chwilę rok. Wykupiliśmy wszystkie inne nieruchomości, czy też 

wypłacaliśmy odszkodowania wszystkim innym, którzy już byli po tym terminie, po którym 

ubiegałam się ja. Także, jak gdyby nie bardzo rozumiem, jest mi bardzo przykro, że Państwo akurat 

tutaj zakwestionowaliście wykup tej nieruchomości w miejscowości Strzałki, a wszystkich innych 

nie, akceptując również wykupy dotyczące mieszkańców Strzałek, chociażby w ubiegłym roku. 

Także myślę, że ten fakt, po prostu, że ta działka.., droga publiczna graniczy z moją działką 

przeważył o tej, a nie innej decyzji. Także, jako mieszkance gminy Gostynin jest mi bardzo przykro 

z tego powodu.   

Radny Stanisław Wasiński: czy ja mogę się odnieść? Słuchajcie Państwo, może to tak wyszło, że to 

akurat była Pani Skarbnik działka, ale w sumie ja cały czas apeluję o tym, że przestrzenne 

zagospodarowanie, trzeba to jakoś zrobić, żebyśmy nie ponosili kosztów wykupu tych działek. 

Mamy swoich dróg gruntowych 370km, strzelam, nie wiem, czy dokładnie mówię, jak nie to mnie 

poprawcie i dalej nabywamy następne drogi. To nie kończy się na wykupie za 75tys. zł tej drogi, bo 

pod tą drogę trzeba zrobić przepust, trzeba ją wygruzować, a więc ta droga za chwilę będzie 



kosztować 130tys. zł.  

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: ja tylko chciałam nadmienić, że to Rada Gminy przyjęła plan 

zagospodarowania przestrzennego w 2011 roku i to architekt i Rada przyjmując to, przeznaczyła tą 

działkę, nie moją, bo to tak brzmi, jakby to była moja działka, mojego sąsiada na wykup pod drogę 

publiczną, więc jest to obowiązek gminy. Dzielimy inne działki z przejęciem pod drogi publiczne, 

tam, żeby ułatwić życie mieszkańcom, tak, bo to chyba o to chodzi.  Nie rozumie akurat decyzji, co 

dotyczącej tej miejscowości, a wszystkie inne są akceptowane. 

Radny Stanisław Wasiński: no zgadza się. Ale to jeszcze nawet przeliczmy, to jest pół hektara, a 

więc hektar kosztuje 150tys. zł, nawet odnieśmy się do cen gruntów, już nie działek, gdzie, kto płaci 

150tys. zł/ha ziemi? 

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: Panie Stanisławie, jest wycena rzeczoznawcy, a Pan też wie, ile są 

warte Pana działki w tej miejscowości w przypadku, gdyby Pan chciał sprzedać, ile kosztuje metr. 

Na pewno nie 24zł/m2. I nie 15zł, chociażby, tylko.. 

Radny Stanisław Wasiński: ostatni były sprzedawane po 20zł. 

Kierownik RRiG Bożena Durma: ale tutaj jest działka nie rolna, to nie można jej brać tak jak działki 

rolnej.  

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: proszę Państwa, ale już proszę o 

uwagi do budżetu. 

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: tak, żeby już nie przedłużać, tak więc prosiłabym tylko o złożenie 

wniosku, żeby uwzględnić Państwa wniosek przy zmianach w budżecie, żebym mogła przygotować 

właściwą uchwałę budżetową. Jest to już w budżecie na konkretną miejscowość, więc trzeba by to 

zmienić, bo do budżetu nie możemy przyjąć, bo nie wiemy jakie będą miejscowości w ciągu roku, 

stąd też taki klucz przyjęliśmy, że tyle ile jest możliwość wygospodarowania środków. Pani 

Kierownik tutaj Rozwoju Gospodarki Gruntami Nieruchomościami, daje dużo wyższą kwotę do 

zabezpieczenia w projekcie budżetu, ponad 600tys.zł. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: a to nie może zostać na przyszłe 

wykupy, nie może to zostać w tym budżecie? 

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: tzn. tak zostaje w budżecie, ale Państwo nie podejmujecie decyzji o 

wykupie, więc, jak gdyby jest to sprzeczne. Trzeba byłoby po prostu z powrotem cofnąć pieniądze 

tam do właściwego działu, nie będzie to problem, jeśli tylko Państwo taki wniosek złożycie, to ja to 

zmienię, uwzględniając ten wniosek.  

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: no to tak. 

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: nie mniej jednak, nie ukrywam, że jest to obowiązek gminy, więc, 

jak gdyby.., trudno mi powiedzieć, ja będę dalej, tę procedurę administracyjną, jako mieszkanka 

zachowywać, nie ukrywam, że są to działki w planie przeznaczone właśnie pod zabudowę 

mieszkaniową i tam, jak gdyby ten cel chciałabym realizować, nie mnie jednak, nie podjęcie tych 

działań to uniemożliwia.  

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: Pani Skarbnik, proszę tak to 

doprowadzić, ten wiosek do takiego stanu, żeby te pieniądze znalazły się tam, gdzie powinny być.  

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: tzn. ja uważam, że znajdują się tam, gdzie powinny, tylko Państwo 

chcecie wrócić, tam, gdzie były wcześniej zabezpieczone, więc, jak gdyby trzeba by tutaj taki 

wniosek złożyć. Uważam, że tutaj.., no nie wiem, jest to dla mnie niezręczna sytuacja, bo graniczę, 

tak. Wolałabym może w innej gminie, żeby nie było wiązane z pełnieniem funkcji, ale nie mniej 

jednak jestem mieszkanką gminy, więc apelowałabym do Państwa, żebyście traktowali mnie tak 

samo równo, jak wszystkich, innych mieszkańców, chociażby Strzałek, którzy mieli już 

wykupowane grunty. 

Radny Marek Balcerzak: ja myślę, że chyba tak byłoby najrozsądniej, żeby te pieniądze, jeśli nie 

jest to sprzeczne z prawem, bo myślę, że można je zarezerwować na wykup, a można byłoby też w 

budżecie nawet na rok 2016 taki zapis zrobić, a uchwałę i tak podjąć później.  

Radny Jerzy Węglewski: ale one są w budżecie, tylko pod inną nazwą. 

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: ale wtedy, jak gdyby konkretną inwestycję, bo jeżeli my już 

zabezpieczamy wykup, to nie wiadomo, co Rada, prawda? 



Radny Marek Balcerzak: ja nie wierzę w to, żeby tutaj Rada była przeciwna wykupieniu. 

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: ale tak Państwo wyraziliście.. 

Radny Marek Balcerzak: kwestia była, myślę tylko wysokości i ewentualnie jeszcze raz podejścia 

do negocjacji, jeżeli to się nie uda, to prawdopodobnie, nikt nie powiedział, chyba, że my nie 

wykupimy. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: tak. 

Kierownik RRiG Bożena Durma: nie uda się, bo my proponowaliśmy po 10zł/m2 i dana osoba 

zeszłą za15zł/ m2, a wartość jest 24zł z groszami z metra, prawda?  

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: ja myślę, że tutaj wolą jest, żeby te 

negocjacje przeprowadzić jeszcze raz. Jeżeli się nie udadzą, no to będziemy się zastanawiać. 

Wójt: jeżeli się też właściciel uprze, no to wtedy będziemy musieli zastosować cenę rzeczoznawcy. 

A to jest ponad 24zł za m2.  

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: tzn. ja muszę zmienić uchwałę, dlatego Państwo musicie podać 

wniosek, ja tę uchwałę jak gdyby zmienię. Chyba, że ewentualnie zostawić to w budżecie, a 

Państwo.. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: niech to zostanie. 

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: tylko bez prawa wykupu w czerwcu. 

Radny Marek Balcerzak: ale następna sesja.. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: myślę, że się wróci i będzie sprawa 

załatwiona. 

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: tzn. zostaje w budżecie, bez dalszego.. 

Radny marek Balcerzak: jeżeli nie jest to sprzeczne z prawem. 

Prawnik Konrad Wypych: nie jest to sprzeczne. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: niech to zostanie, na czerwcowej 

sesji do tego wrócimy. Sprawa na pewno będzie załatwiona. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 115/XXI/2016 została przyjęta 14 głosami za i stanowi załącznik do protokołu.  

(Radny Piotr Piotrowski, Radny Zbigniew Osmałek i Radny Stanisław Wasiński wrócili na salę 

posiedzenia). 

 

Do punktu 11-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały w 

sprawie: oceny aktualności studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 

Gminy Gostynin i miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego obowiązujących na 

terenie gminy Gostynin. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 116/XXI/2016 została przyjęta 14 głosami za i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 12-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały w 

sprawie: wykupu działki nr 6/1 o pow. 0,0024 ha położonej w obrębie geodezyjnym Nowa Wieś 

gm. Gostynin, z przeznaczeniem na drogę gminną. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 117/XXI/2016 została przyjęta 14 głosami za i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 13-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały w 

sprawie: wykupu działki nr 4/6 o pow. 0,0100 ha położonej na terenie wsi Stefanów gm. Gostynin z 

przeznaczeniem na cel publiczny. 

Wójt: to jest sytuacja, która dotyczy tej placówki. Szczyt budynku szkoły narożnikiem stoi na 

prywatnej działce, częściowo zajmuje ogrodzenie, w ogóle przesunięte jest jeszcze dalej, gdyż tam 

jest delikatny ogródek dla tych dzieci z przedszkola, zajmujemy, użytkujemy, chcemy to 



uporządkować. 

Radny Jerzy Węglewski: jaka jest wycena? 

Kierownik RRiG Bożena Durma: 2200zł plus koszty aktu notarialnego, 22zł/m2. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 118/XXI/2016 została przyjęta 14 głosami za i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 14-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały w 

sprawie: wykupu działki nr 112/2 o pow. 0,0424 ha położonej na terenie wsi Antoninów gm. 

Gostynin z przeznaczeniem na publiczną drogę gminną. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 119/XXI/2016 została przyjęta 13 głosami za i 1 wstrzymującym się i stanowi załącznik 

do protokołu. 

 

Do punktu 15-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały w 

sprawie: zmiany Uchwały Nr 87/XVII/2015 Rady Gminy Gostynin z dnia 29 grudnia 2015r. w 

sprawie przyjęcia planów pracy stałych Komisji Rady Gminy Gostynin na 2016 rok. 

Uchwała nr 120/XXI/2016 została przyjęta 14 głosami za i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 15a 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt apelu do Rady 

Powiatowej Mazowieckiej Izby Rolniczej w Gostyninie o podjęcie działań w celu wprowadzenia na 

terenie Powiatu Gostynińskiego stanu klęski żywiołowej. 

Wójt: w § 1 jeszcze bym dodał zapis „z powodu suszy”. Oczywiście my też mamy rozpoznanie 

pełne sytuacji na terenie naszej gminy, wiemy, że jest głęboki deficyt wody gruntowej, brak opadów 

w tej chwili jeszcze to pogłębia. Oczywiście też monitujemy służby Wojewody o potrzebie 

ogłoszenia takiego stanu. Wojewoda oczywiście zawsze to podkreśla, że musi mieć oddolne 

sygnały, żeby mógł tez podejmować jakiekolwiek działania. Służby Wojewody też sobie zdają z 

tego sprawę, bo rozmawiałem, nie dalej jak z tydzień temu z Panią Kierownik Delegatury w Płocku, 

ona jest tego świadoma, że jest głęboka susza i szacowanie, że jeżeli w najbliższych dniach, 

tygodniach nie spadną deszcze, będzie w rolnictwie bardzo źle. My swoją drogą, jako Urząd, 

oczywiście te zgłoszenia do Wojewody wyślemy. A ten apel do Powiatowej Rady Mazowieckiej 

Izby Rolniczej, oczywiście jest jak najbardziej zasadny. Dodam też, że nie dalej jak w sobotę, z 

Prezesem Rady Powiatowej Panem Wojtkiem Biniewiczem, rozmawiałem i też prosiłem go o 

podjęcie działań. Oni mają bodajże 14 czerwca, sesje Rad Powiatowych Powiatu Gostynińskiego, 

Płockiego i Sierpeckiego, wtedy stosowne decyzje też podejmą i sami wystąpią. 

Apel został przyjęty 14 głosami za i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 16-go. 

Informacja Przewodniczących komisji o realizacji wniosków komisji.  

 

Komisja Zdrowia Pomocy Społecznej Oświaty Kultury i Spraw Mieszkaniowych:  

1. Komisja wnioskuje, aby w miesiącu maju lub czerwcu zwołać wspólne posiedzenie wszystkich 

komisji, celem omówienia spraw związanych z oświatą. 

2. Komisja wnioskuje, aby Komisja Rewizyjna przeprowadziła analizę inwestycji pn. „Zespół 

Szkoły Podstawowej i Gimnazjum w Solcu – ogrodzenie boiska szkolnego i uzupełnienie bieżni, 

wykonanie placu zabaw” od projektu przez przetarg, wykonanie do rozliczenia stanu obecnego jaki 

znajduje się. 

 

Komisja Budżetu i Finansów:  
wniosków nie wypracowała. 



 

Komisja Porządku Publicznego, Spraw Obywatelskich i Ochrony Przeciwpożarowej:  

wniosków nie wypracowała. 

 

Komisja Rewizyjna: wniosków nie wypracowała. 

 

Komisja Rozwoju Gospodarczego Rolnictwa Leśnictwa i Ochrony Środowiska:  

1.Komisja wnioskuje, iż warunkiem podtrzymania przez Radę Gminy Gostynin podjętej deklaracji 

wsparcia finansowego w kwocie 80.000zł dla Starostwa Powiatowego w Gostyninie jest 

wystąpienie przez Pana Wójta Gminy Gostynin z wnioskiem do Starostwa Powiatowego w 

Gostyninie o przedstawienie szczegółowego zakresu robót wraz z kalkulacją cen poszczególnych 

zadań w przedsięwzięciu pn.: „Przebudowa skrzyżowania w miejscowości Solec” i uzyskaniu 

akceptacji przez Radę Gminy Gostynin danego zakresu robót. 

Wójt: Szanowni Państwo do wniosku, dodam, że dzisiaj nie udało mi się spotkać z Panem Starostą, 

ale rozmawiałem telefonicznie z Wicestarostą Panem Janem Krzewickim, do godziny 11.00 miał mi 

dać odpowiedź w sprawie tej drogi w Górkach i odpowiedzi nie uzyskałem żadnej na razie. 

Natomiast jeżeli chodzi o Solec, sygnalizowałem na razie, już takie pismo zostało wstępnie 

przygotowane i ono jutro pójdzie o przedstawienie szczegółowego zakresu robót, który chcą 

zrealizować na skrzyżowaniu w Solcu. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: jeżeli chodzi o Górki, to ja znam 

taką szczątkową informację, ale myślę, że w tym kierunku to będzie szło, może to potrwa ze 2-3 

miesiące, ponieważ tyle będzie trwała procedura. Jakaś tam decyzja ma powstać z Ministerstwa, 

potem to trzeba przekazać do Wojewody, także jest szansa na tą drogę, ale w okresie 2-3 miesięcy. 

 

Do punktu 17-go. 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

Wójt: Szanowni Państwo, pozwólcie, że z uwagi na wyjazdowych charakter tej sesji, odpowiemy na 

piśmie do końca tygodnia, wszystkim Państwu na interpelacje, na maile. 

Radny Marek Balcerzak: ja nie wymagam odpowiedzi, ale żeby coś z tym zrobić. 

Radny Jerzy Węglewski: jeśli można, chciałem zapytać Panie Wójcie odnośnie tam dostarczenia, 

tam ma szambo, w tej oczyszczalni ścieków, ten Pan Nastachowski około 3m3. i chodzi, żeby mu 

dowieźć wody, żeby on mógł wpuścić bakterię, żeby to szambo pracowało, ta oczyszczalnia 

przydomowa. Czy jest to możliwe, bo chciałem uzyskać jakąś odpowiedź, czy jest to możliwe, żeby 

przez ZK, czy on ma sobie to.. 

Wójt: na roboczo porozmawiamy. 

Radny Jerzy Węglewski: tak, tylko on będzie pytał, miał tu być na tej sesji, nie dojechał. Ma czekać 

na odpowiedź, tak? 

Wójt: tak, jest to do wykonania. 

 

Do punktu 18-go. 

Przyjęcie protokołu, z poprzedniej sesji.  

Protokół z obrad XX Sesji Rady Gminy został przyjęty 14 głosami za. 

 

Do punktu 19-go. 

Sprawy różne i wolne wnioski. 

Radna Marzena Staniszewska: w związku z tym, że w interpelacjach nie zadałam pytania Panu 

Wójtowi, więc teraz, już wcześniej na Komisji Rozwoju rozmawialiśmy o usunięcie tych znaków, 

stoją one dotychczas, zamalowane i uszkodzone. A jeszcze chciałabym powiedzieć, że jest 

postawiony znak 12 ton na tym asfalcie, co jest.. 

Wójt: on jest prawidłowy. 

Radna Marzena Staniszewska: on jest stosunkowo za duży, bo gdyby było 5 ton, a jest 12 ton. To 

jest według mnie i to jest zamalowany oczywiście, ten znak tak wygląda, że o większym tonażu 



tak? Myślę, że trzeba byłoby to przeanalizować. 

Kierownik RG Eliza Starczewska: my na te drogi asfaltowe, które budujemy w tej chwili, tak, czyli 

modernizujemy, my nie mamy dokumentacji projektowej. Tonaż przede wszystkim jaki jest 

stosowany na drodze wynika z dokumentacji projektowej. Tak jak ja wcześniej, kiedyś mówiłam, 

modernizacja drogi u nas to jest nic innego, jak przebudowa podbudowy, czyli z gruzu na asfalt, ja 

bym tego nie traktowała jako budowy drogi. Bo tutaj nikt nie odpowie nam konkretnie, ile ton 

powinniśmy, jaki znak ograniczenia tonażu powinniśmy zastosować w tej chwili na drogi, które 

mamy zmodernizowane. To jest tylko i wyłącznie, jak gdyby nasza jakaś tam sugestia, tylko i 

wyłącznie. Nie mamy na to żadnej dokumentacji projektowej, nie ma na to żadnych badań. 

Radna Marzena Staniszewska: ja uważam, że jest za dużo. 

Radny Zbigniew Osmałek: nie rób mniejszej, bo zrobisz problem mieszkańcom. 

Radna Marzena Staniszewska: no dobrze, w każdym bądź razie dla mnie i mieszkańców, bo 

mieszkańcy mnie o to prosili. Jeszcze jedno chciałam zaznaczyć, że to jest ten teren od strony 

Płocka, zjeżdżając z drogi z Soczewki na Antoninów, widziałam w innych miejscowościach, że też 

są takie tabliczki informujące, bo większość tych turystów zatrzymuje się, z dojazdem do jakiej 

miejscowości do jeziora Białego, ewentualnie, czy można byłoby umieścić taką informację. W 

większości to turyści przyjeżdżają rowerami i się zatrzymują.. 

Wójt: czyli to jest na terenie powiatu płockiego, tak? 

Radna Marzena Staniszewska: tak, tak. 

Wójt: to musimy z zarządcą drogi tej powiatowej rozmawiać ewentualnie. 

Radna Marzena Staniszewska: obowiązkowo. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: odczytał pismo Dyrektora ZSPiG 

w Solcu o dofinasowanie wyjazdu zespołu ludowego z Solca do Bułgarii. Pismo stanowi załącznik 

do protokołu. Rzeczywiście wspieramy zespoły, ale rzeczywiście chodzi o to, żeby Pan Wójt, albo 

te środki w budżecie spróbował znaleźć.. 

Wójt: dodam, że wpłynęło, dzisiaj również drugie pismo od Pani Dyrektor ZSPiG z Lucienia, 

proszą o wsparcie wyjazdu do Macedonii. 

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: ja tylko chciałam nadmienić, że zmieniło się finansowanie naszych 

zespołów, odbywa się ono w formie otwartego konkursu ofert, więc jaką kwotę środków 

rozdysponowaliśmy, tak, to już było w budżecie gminy 70tys. zł. Ogłoszone były otwarte konkursy 

ofert 35tys. zł zespół taneczny w Solcu już otrzymał. W tym roku będzie jeszcze jeden konkurs 

ogłoszony, w budżecie pozostało jeszcze 35tys. zł. Była kwestia rejestracji do KRS, Stowarzyszenia 

w Lucieniu. Do tej pory jeszcze to się nie odbyło, stąd ten zespół nie jest finansowany na ten 

moment w Lucieniu, jeśli chodzi o budżet gminy. Więc, jeżeli będzie zgoda Rady na te dwa 

wyjazdy, to potrzeba już około 110tys. zł na to łącznie, 30-40tys. zł, tak? Także trzeba pewnie brać 

pod uwagę już dwa i też w formie otwartego konkursu ofert, więc możliwość by miały również inne 

stowarzyszenia, bo tylko w takiej formie finansujemy jednostki spoza sektora finansów 

publicznych. Więc na ten moment w budżecie takich środków zabezpieczonych, ani w oświacie w 

wychowaniu, ani w pozostałych działach nie mamy.  

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: ja myślę, że jeszcze roboczo na 

komisjach sobie porozmawiamy, bo jeszcze trochę czasu jest. Szanowni Państwo proszę o 

propozycję, jeśli macie jakieś inne, ale uważam, że dzisiaj nie zdecydujemy. Trzeba po prostu o 

sprawie porozmawiać w najbliższym czasie na komisjach i jak gdyby tutaj zastanowić się nad formą 

tutaj, którą prezentuje Pani Skarbnik. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: kolejna sprawa, to jest sprawa 

przekazana przez Ministerstwo Spraw Wewnętrznych i Administracji Departament Kontroli Skarg i 

Wniosków, w załączeniu przekazujemy pismo Pana…, które wpłynęło do Ministerstwa Spraw 

Wewnętrznych i Administracji 4 kwietnia 2016r., z uprzejmą prośba o nadanie sprawie dalszego 

biegu. Szanowni Państwo macie to pismo również na swoich mailach. Mój wniosek jest taki, żeby 

to skierować, żeby Rada skierowała to na Komisję Rewizyjną. Czy widzicie inne rozwiązanie? 

Pismo stanowi załącznik do protokołu. 

Radna Ewa Michalska: może niech się Pan Prawnik wypowie. 



Prawnik Konrad Wypych: ja w tej chwili nie znam treści tego pisma, ale jest to skarga na 

działalność GOPS-u.  

Radny Marek Balcerak: ale to Rada, czy Wójt? 

Prawnik Konrad Wypych: skargę rozpatruje Rada, skarga na Kierownika jednostki jest traktowana, 

jak na Wójta, także organem właściwym jest Rada, chyba, że dotyczy to działań interesownych, to 

byłby to właściwy Wojewoda, szczerze mówiąc.  

Sekretarz Gminy Marzena Bulińska: nie to są zadania własne. 

Prawnik Konrad Wypych: zadania własne, to Rada Gminy, nie ulega to wątpliwości Rada Gminy. 

Moja rekomendacja jest też taka, żeby w pierwszej kolejności skierować tę skargę na komisję, 

przyjąć wyjaśnienia. Wyjaśnić sprawę, wtedy będzie można podjąć jakąś stosowną decyzję w 

drodze uchwały.  

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: ale na Komisję Rewizyjną, czy 

Oświaty? 

Radna Ewa Michalska: myślę, że oświaty, spraw mieszkaniowych. Zapoznamy się na następnej 

Komisji bardziej szczegółowo, będzie Pani Kierownik GOPS, my jako Radnych, obowiązują nas 

tez tajemnice, tak, jeśli chodzi o nazwiska? Bliższych szczegółów dowiemy się na komisji, wtedy 

będziemy mogli, cokolwiek wypracować i powiedzieć, tak? Przekazać po prostu odpowiedź.  

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: czyli wniosek jest taki, aby sprawą 

zajęła się Komisja Oświaty? 

Radna Ewa Michalska: tak. 

Radni wniosek przyjęli 14 głosami za. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: następna sprawa, też Państwo 

macie to w swoich materiałach. Pismo Pana Walczaka ze Strzałek, prośba o zmianę planu 

zagospodarowania przestrzennego. Pismo stanowi załącznik do protokołu. Było to przedmiotem 

Komisji, tak? 

Radny Piotr Piotrowski: tak, oczywiście. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: następne pismo dotyczące 

przebudowy skrzyżowania w miejscowości Solec. Pismo stanowi załącznik do protokołu. Również 

było to na Komisji. Tutaj został wypracowany wniosek, żeby wystąpić o szczegółowość zadań. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: kolejne pismo, Sołtysa i Rady 

Sołeckiej sołectwa Kozice-Polesie o modernizacje drogi gminnej we wsi Polesie. Pismo stanowi 

załącznik do protokołu. Również to pismo było przedmiotem Komisji Rozwoju.  

Radny Stanisław Wasiński: ja bym może jeszcze odnośnie, odniósł się do tego pisma, po prostu 

sołectwo Kozice – Polesie chciałoby odpowiedź od Pana Wójta na piśmie. Bo oni już monitują dość 

długo i takiej odpowiedzi nie dostają. A więc, prosiłbym Pana Wójta, gdyby było to możliwe 

odpowiedzieć na piśmie. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: Szanowni Państwo kolejne pisma 

również  macie na mailach, uchwały Związków w sprawie podziału terytorialnego województwa. I 

ostanie pismo to jest podziękowanie Związku Gmin Wiejskich Rzeczypospolitej Polskiej, że 

wyraziliśmy akces przystąpienia do tego Związku. 

Sołtys sołectwa Górki Pierwsze - Marianka Jerzy Sztopel i w imieniu kolegi z Górek Drugich,  w 

sprawie tego przystanku. W 2014 roku zgłosiliśmy o tej sytuacji, do dziś nie. Wystąpiłem z pismem 

do Zarządu Dróg Wojewódzkich, dostałem odpowiedź, że to jest w kwestii gminy, bo to jest przy 

transporcie drogowym i dla mieszkańców, gmina to wykonuje. Jest niebezpieczeństwo dla tych 

dzieciaków, dziś nawet jadąc z pracy, stoi policja i trzy samochody stoją, bo akurat sklep okradli, 

nie wiedziałem, co się stało, ale myślałem, że już jakiś wypadek się stał. A rów jest głęboki, nie ma 

gdzie stanąć w ogóle. Te tiry jadą z przyczepami nieraz, dzieciaka wciągnie, starszego pociągnie. 

Chciałbym jak najszybciej, żeby ta sprawa była załatwiona. Druga sprawa zgłaszałem dwa miesiące 

temu tablice informacyjną zakończenie Górek Pierwszych, a województwo kujawsko-pomorskie, 

do dziś nie jest to naprawiony słup. Dwa miesiące temu i z Panem Jarkiem Cichońskim kilka razy 

się widziałem, zgłaszam, i ci nawet z prac interwencyjnych przyszliby wykopali ten słupek, ja bym 

zespawał i by założyli. Rozmawialiśmy o tym z Panem, do dziś nie jest to zrobione, a to jest nasza 



wizytówka połączenia z województwem kujawsko-pomorskim. 

Wójt: jeśli chodzi o tą zatoczkę to nie to, że tu jest jakiś brak naszej woli, to po prostu wymaga 

uregulowania w postaci papierowej. To musi być projekt organizacji ruchu, nie można sobie tak po 

prostu złapać wiatę przystankową i sobie ją przenieść 100-150m w którąkolwiek stronę. Niestety 

musi być opracowana dokumentacja organizacji ruchu, oczywiście zarządca dróg wojewódzkich nie 

jest zainteresowany sam finansować to opracowanie, więc należy to do nas. To wymaga czasu. To 

są takie procedury, to nie jest, to, że powiemy pracownikom robót publicznych i oni złapią i 

przeniosą wiatę.  

Sołtys sołectwa Górki Pierwsze - Marianka Jerzy Sztopel: to już trwa prawie 1,5 roku, a takie 

procedury, to ja nawet sam rozmawiałem, z Panem Kaczmarkiem im z Panem Zającem, on 

powiedział, że to idzie załatwić wcześniej, bo to jest niebezpieczeństwo. Policja apelowała też, jak 

rok szkolny się zaczynał, żeby coś zrobić, gdzie są niebezpieczeństwa, do dziś jest nic nie zrobione. 

Kierownik RG Eliza Starczewska: ale Panie Sołtysie, niebezpieczeństwo sprawdzano z dróg 

wojewódzkich, było przecież dobrze, ta organizacja. To oni to niebezpieczeństwo wprowadzili, 

zmieniając organizację ruchu, przenosząc przystanek autobusowy. My po prostu chcemy wrócić do 

wersji pierwotnej. Ale to nie wynika, z naszej tutaj winy i z naszego niedopatrzenia. A procedury, 

nie wiem, ja Pan rozmawiał z Panem Kaczmarkiem, czy z Panem Zającem, to chyba tak, nie do 

końca wygląda. Zarządca drogi ma obowiązek opracować zmianę organizacji ruchu, my możemy 

kupić wiatę przystankową, tak jak to kupujemy. 

Sołtys sołectwa Górki Pierwsze - Marianka Jerzy Sztopel: wiata jest, tylko ją przenieść. 

Kierownik RG Eliza Starczewska: tak, ale my nie możemy jej przenieść. 

Sołtys sołectwa Górki Pierwsze - Marianka Jerzy Sztopel: no nie wiem, ale jest niebezpieczeństwo 

duże. 

 

Do punktu 20-go. 

Zakończenie obrad Sesji. Zakończono o godz. 15.45 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski podziękował Radnym, Wójtowi 

Gminy, Z-cy Wójta, Sekretarzowi Gminy, Skarbnikowi Gminy, Prezesowi ZK, Kierownikom 

Urzędu Gminy, Sołtysom i wszystkim obecnym za uczestnictwo w obradach XXI Sesji Rady 

Gminy i zamknął je. 

 

Protokółowała: 

A. Maślana 

 

 

Przewodniczący Rady Gminy 

                Tomasz Bronisław Lewandowski 

 

 
 

 
 
 
 


